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Organ Förbundsstyrelsen för Sjuhärads Samordningsförbund 

Tid tisdag den 24 januari 2016, klockan 08.30 -12.00 

Plats Österlångg. 74,  Borås (Arbetslivförvaltningens rum ”vävsalen”) 

 

 

Beslutande 
Ann Larsson, Försäkringskassan  

Cecilia Andersson (C), Västra Götalandsregionen  

Åsa Mukhopadhyay (M), Vårgårda kommun 

Jonas Ryhr, Arbetsförmedlingen  

 

Ersättare 
Anders Lindal (M), Marks kommun  

Christina Abrahamsson (M), Herrljunga kommun  

Hanne Jensen (S), Västra Götalandsregionen  

Lars-Åke Johansson (S), Borås Stad   

Sofia Sandänger, Försäkringskassan  

  

 

Övriga 
Anna Fagefors, Förbundschef 

Pernilla Knutsson, Projektledare Point 

 

Mia Guldhov, Projektledare Sverigekompassen §4 

Linda Harju, Projektledare Space §8 

 

 

Omfattning  

§§ 1-14  

 

 
------------------------------------------------------  

Sekreterare Anna Fagefors  

 

 

 

------------------------------------------------------  

Ordförande Ann Larsson  

 

 

 

------------------------------------------------------  

Justerare  Cecilia Andersson 
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§§ Ärenden             Beslut 

 
1 Mötet öppnas 

 

 

Dagordningen godkänns. 

 

2 Val av justerare 

 

Cecilia Andersson justerar 

3 Föregående protokoll, den 17/11 

 

Protokollet anslaget samt nås på direktlänk här.  

Punkter från föregående möte finns på dagordning 

för fortsatt diskussion. 

Bilagor till föregående möte i form av statistik från 

försäkringskassan och information från regional 

medlemsdialog nås via denna länk till hemsidan. 

Ta särskilt del av kommunvisa uppgifter. Förmedla 

till berörda och för fortsatta interna diskussioner!   

 

 

Protokollet godkänns och 

läggs till handlingarna. 

 

 

   

4 Sverigekompassen 

 

Första grupperna för nyanlända ges i Ulricehamn 

och Borås. Utförarens projektledare ger 

information om aktiviteten, visar schema och 

diskuterar utmaningar i deltagarantal. Styrelsen 

påpekar vikten av att bryta kulturella barriärer som 

hindrar män att ta del av tex barnmorskans 

information på samma sätt som kvinnor får. 

Arbetsförmedlingen informerar om ny lagstiftning 

om uppehållstillstånd som inte förlängs då 

personen har subventionerad anställning.   

Eventuell revidering av program för att ge stöd ut i 

arbete sker senare, och anpassas lokalt. 

Nästa grupp planeras starta i Mark. 

 

 

Informationen ska spridas 

effektivare inom myndigheter. 

 

Arbetsförmedlingen, Brec och 

Personliga ombud uppmanas 

remittera de deltagare som 

aktiviteten upprättats för.   

 

 

5 Årsredovisning 2016 

 

Förslag till årsredovisning med verksamhetsrapport 

bifogas med kallelse.  

 

Genomgång av utfall och årsvis fördelning relaterat 

till projekt. 

 

Biträdande revisor kommer att granska räkenskaper 

och dokumentation 1/2. 

 

Förbundsmedlemmarna skall var för sig pröva 

frågan om styrelsen skall beviljas ansvarsfrihet. 

 

 

 

Styrelsen fastställer 

redovisning för 2016.  

 

Undertecknad kopia sänds till 

revisorer. 

 

När revisionsberättelse 

inkommit sänds redovisning 

och revisionsberättelse till 

samtliga medlemmar för fråga 

om ansvarsfrihet.  

 

Komplettering av lokal 

statistik sker inför ägardialog. 

 

http://www.samverkanvg.se/upload/Samverkan%20VG/Samordningsf%c3%b6rbund/Sjuh%c3%a4rad/Styrelseprotokoll/2016/protokoll%20styrelsem%c3%b6te%2020161117.pdf
http://www.samverkanvg.se/styrelsematerial
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6 Lokal teamsamverkan, uppföljning  

 

Kort rapport om befintliga team och pågående 

utveckling. Vårgårda har en hög volym unga med 

försörjningsstöd som årtalsmässigt korrelerar med 

en tidigare grupp med sämre skolresultat.   

 

 

Vårgårdas sjukfall ökar i 

antal. Teamsamverkan där är 

prioriterat att starta. 

7 Aktuellt från Parterna 

 

Åsa Mukhopadhyay berättar kort om en kommunal 

struktur som nu samlar Vuxenutbildning, 

Integration och Arbetsmarknad i gemensam form 

kallad VIA. 

 

Arbetsförmedlingen har moderna beredskapsjobb i 

regleringsbrevet och ser en fortsatt hög efterfrågan 

på arbetskraft. 

 

VG-regionen har ett projekt om fullföljd skolgång, 

finansierat med sociala investeringsmedel, som går 

att följa via närvårdssamverkans hemsida.  

 

Försäkringskassan berättar kort om en träff som 

hölls 20/1 med ca 100 personer från alla parter. 

Lokala kontakter etablerades och information gavs 

om Projekt Positiv rörelse och inspiration 

inhämtades. Nya regleringsbrevet säger att unga 

med aktivitetsersättning nu kan beviljas 

sjukersättning vid grav permanent nedsättning.  

 

 

Styrelsen tar del av 

informationen och enbart 

kortfattad notering görs. 

8 ESF- Projekt , Space 

 

(Genomgång av punkten tidigareläggs och 

avhandlas mellan punkten fem och sex) 

Praktikresan till Malta är genomförd. Projekt-

ledaren ger en kort beskrivning av genomförande, 

förutsättningar och effekter. Kommande resa går 

till Italien. I nuläget 8 deltagare, men det kunde 

vara fler. Hur rekrytera fler deltagare till denna 

unika och effektiva aktivitet? ( se nedan 

 

 

Aktiviteten bedöms vara 

effektiv för målgruppen, 

informationsinsats bör ske i 

någon form för ökat antal 

sökande deltagare. 

9 ESF- Projekt , Point 

 

Deltagare finns i alla faser och med geografisk 

spridning. Nästan hälften av de avslutade går i 

arbete och har valt bort fortsatt stöd. En fundering 

kring hållbarhet i relation till att arbetsmarknaden 

är bättre. Galakväll planeras 6/4 Goda exempel ska 

spridas från projekt och företag. 

 

 

Styrelsen tar del av 

informationen och uppmanas 

återkoppla angelägenheter till 

Pernilla som är projektledare. 
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10 ESF-Projekt Positiv Rörelse 

 

I samband med att projektet beviljades gavs förslag 

om att bemanna med delat projektledarskap för att 

lättare nå och samverka med beslutsprocesser hos 

både VG-regionen och kommunerna.  

Information om projektet och planering framåt med 

ev. diskussion  

 

 

 

Styrelsen föreslår att tjänsten 

utlyses för att skapa intresse 

och hitta rätt projektledning. 

11 Återkoppling beredningsprocess 

 

Verksamhetsplan 2017 innehåller en punkt som är 

öppen för påverkan och återstår att prioritera. Alla 

beredningsgrupper inte hörda men fler 

utbildningsplatser inom befintliga metoder önskas.  

Beräknad kostnad 95tkr. 

Vägval önskar kallas Egna Vägval.  

Ytterligare informationstext bör noteras i 

kommande verksamhetsplan. 

Antal deltagare på Uppåt framåt justeras ned för att 

motsvara önskad/förväntad deltagarnivå för SUS. 

 

 

Ytterligare utbildningsplatser  

beviljas som del inom ramen, 

 

Namnet Egna Vägval antas  

 

och  

 

Uppåt Framåt antal deltagare 

justeras till 70 personer 

 

 

12 Nationella konferensen / Ägarsamråd 

 

I Malmö 21-22/3 enligt program.  

5 ledamöter hittills anmälda.   

  

Sjuhärad medverkar genom vice ordförande i 

programpunkt om ägarsamråd.   

 

Sjuhärads ägardialog kommer att ske 23/3 på 

Yxhammargården.  

 

 

Styrelsen uppmuntras att  

ge inspel till Cecilia om 

ytterligare frågor bör lyftas 

 

Inför Sjuhärads samråd: 

Kallelse till 23/3 skickas så 

snart presidiet satt agenda. 

Respektive medlem utser 

ägarrepresentanter.  

13 Samordningsförbundsdag 2017  

 

Enligt föregående mötesprotokoll är dagen viktig ur 

handläggarperspektiv och även att göra något ihop 

med företagare och ideella är intressant.   

Styrelsen beslutade att återkomma till inriktning 

och fastställande av dag till nästkommande möte. 

 

Kopplat till SPACE enligt ovan punkt bör ett annat 

synlighetsevent ske riktat till att nå fler deltagare. 

Förbundet behöver sprida bilden av att deltagare 

kan. Tilltro till deras förmåga behöver spridas, 

gärna till våren.  

Gärna även deltagare som föreläsare 

 

 

Torsdag 16/11 reserveras för 

förbundsdag. 

 

Beredningsgrupperna 

tillfrågas om formatet kring 

höstens förbundsdag 

 

 

 

 

 

14 Övriga frågor, mötet avslutas 

 Inga övriga frågor diskuteras.  

 

Mötet avslutas. 

 

http://www.finsam.se/utbildningarkonferenser/kalender/nationell-finsamkonferens-malmo-21-22-mars-2017


 

SJUHÄRADS SAMORDNINGSFÖRBUND 
 

                                                         i samverkan med Sjuhärads kommuner:    
 

BOLLEBYGD    BORÅS    HERRLJUNGA    MARK    SVENLJUNGA    TRANEMO    ULRICEHAMN    VÅRGÅRDA 

___________________________________________________________________________ 

Österlånggatan 74 503 37 Borås  Telefon 033 – 430 10 09 

 

 

 

 
 
ANSLAG/BEVIS 

 
Protokollet från styrelsen för Sjuhärads samordningsförbunds möte är justerat.  

Justeringen tillkännages genom anslag på medlemskommunernas anslagstavlor samt 

på Västra Götalandsregionens anslagstavla. 

 

  
 
 
Sammanträdesdatum: 2017-01-24   
 
Justeringsdatum:  2017-02-08 
 
Anslaget sätts upp:  2017-02-13 
 
Anslaget tas ned:  2017-03-06 
 
 
 
Protokollet finns tillgängligt på    
www.samverkanvg.se/sjuharad  
Originalprotokollet förvaras hos Sjuhärads samordningsförbund, 
Österlånggatan 74, Borås. 
 
 
 
Sjuhärads Samordningsförbund 
 
 
Anna Fagefors 
Förbundschef  
 
Anna.fagefors@sjusam.se  
 

 

 

   

http://www.samverkanvg.se/sjuharad
mailto:Anna.fagefors@sjusam.se
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Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads 
kommunalförbunds sammanträden 2017 
 
Direktionsprotokoll den 24 februari 2017, §§ 1 – 18. 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
2017-03-07  Ulf Olsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
x Tillstyrkes 

 Alternativt förslag 
 
 
 
 
 
2017-03-08  Annette Carlson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
 
Samverkan   Ja x  Nej Kommentar: 
 
Diarienummer: 2017/KS0277 106   Programområde: 1 
Handläggare: Göran Björklund, tfn 033-35 83 00 
Datum/avdelningschef: 2017-03-06/GB  
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Direktionsprotokoll 2017-02-24 
 
Plats och tid  Borås, kl. 13,00-16,00 
 
Omfattning  §§ 1-18 
 
 
Beslutande  Tomas Johansson(M) ordförande (M) §1-5 
 Ulf Olsson (S) ordförande §6-18 
 Crister Persson (C) 1:e vice ordförande, from § 5 

Peter Rosholm (S) 
Morgan Hjalmarsson (L) from § 5 

Johnny Carlsson (C) 
Stefan Carlsson (S) 
Mattias Josefsson (S) 
Bengt Hilmersson (C) 

 
Ersättare                        Christer Johansson (M) 

Malin Carlsson (S) 
Christina Abrahamsson (M) from § 5 
Johan Björkman (M) from § 5 
Tony Hansén (S)  

Roger Wilhelmsson (M) 
Christer Forsmark (S) 
 

Adjungerade                 Jana Nilsson (S) Varbergs kommun 
 Cristina Bernevång (KD) 
 Anders Leijonhielm (LPO)  
 Lennart Andreasson (V)  
 Tom Andersson (MP)  
  
Övriga  Magnus Haggren, Förbundsdirektör  
 Lena Brännmar, Administrativ chef  
  Magnus Nilsson, Kommunchef Svenljunga  
 Håkan Sandahl, kommunchef Ulricehamn  
 Janne Pettersson, Regionutvecklare  
 Anna Laang, Regionutvecklare  
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Sekreterare…………………………………………………………… 
Lena Brännmar 

 
 
 
 
 
Ordförande ………………………………………………………….. 

Tomas Johansson §1-5 
 
 
 

 
Ordförande ………………………………………………………….. 

Ulf Olsson § 6-18 
 
 
 
 
 
Justerare……………………………………………………………… 

Christer Johansson  
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§ 1 Val av justerare 
 Christer Johansson (M) utses att jämte ordförande justera dagens protokoll. 
 
 

§ 2 Fastställande av dagordning 
Ordförande Tomas Johansson (M) föreslår att Förbundsdirektör Magnus Haggren 
presenterar sig då det är första Direktionssammanträdet som han deltar i. 

 
Direktionen beslutar 
 

 att tillägga ärende enligt förslag och att i övrigt fastställa dagordningen. 
 
 
§ 3 Presentation ny Förbundsdirektör  
 Magnus Haggren hälsas välkommen som ny Förbundsdirektör och presenterar sig  
 för Direktionen.  

 
 
§ 4  Föregående mötesprotokoll 
 

 Föregående mötesprotokoll från 2016-12-09 läggs till handlingarna. 
 
 

§ 5 Information om World Cup längdskidåkning i Ulricehamn  
Karl-Erik Claesson, ordförande i organisationskommittén informerar om arbetet inför 
och under World cup i längdskidåkning som genomfördes den 21 och 22 januari i 
Ulricehamn. Nu pågår utvärdering och förbättringsförslag tas fram då förhoppningar 
finns om att få genomföra World cup även år 2019.  
Direktionen framför sina gratulationer till ett lyckat genomförande av World cup i 
längdskidåkning.  

 
Direktionen beslutar  
 

 att ta informationen till dagens protokoll. 

 
 

§ 6 Utvärdering av långsiktiga avtal tillväxtmedel 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund har beslutat att genomföra en extern 

utvärdering av de tillväxtprojekt som bedrivits enligt avtal för strategiska projekt och 

långsiktiga insatser under perioden 2012-2015. Syftet med utvärderingen har varit att 

utvärdera vilka resultat, effekter och måluppfyllelse de tillväxtprojekt som bedrivits 

enligt avtal har genererat i medlemskommunerna. Kontigo AB anlitades efter 

upphandling för uppdraget och har lämnat in en slutrapport till förbundet.  

Pär Lindqvist Kontigo AB deltar och redogör för innehållet i slutrapporten.  
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Direktionen beslutar  
 
att ta informationen till dagens protokoll och att lägga utvärderingen till handlingarna 
samt att använda underlaget för det fortsatta kvalitetsarbetet med tillväxtmedlen för 
att säkerställa att finansierad projektportfölj bidrar till att utveckla Boråsregionen i 
enlighet med delregionens utvecklings- och tillväxtstrategi. 

 
 

§ 7 Förbundsdirektör och Regionutvecklingschef informerar  
Magnus Haggren Förbundsdirektör informerar om preliminärt resultat och tidplan 
inför beslut om årsredovisning 2016. Förslag till bokslut och årsredovisning är 
framtaget och skickad till revisorerna för granskning. Direktionen behandlar ärendet 
den 30 mars och därefter skickas det till medlemskommunerna för godkännande.  

 

Direktionen beslutar 

 

 att ta informationen till dagens protokoll 
 

§ 8 Fyllnadsval 
Marks kommun har meddelat att Lisa Dahlberg (S) på begäran har entledigats från sitt 

uppdrag som ersättare i Direktionen med tillhörande uppdrag vilket medför att 

fyllnadsval ska genomföras för uppdrag som ledamot i Beredningen för Välfärd och 

hälsa, ledamot i styrgrupp för NAVET samt  ersättare avseende stämmoombud för 

Mediapoolen AB. Marks kommun har utsett Peter Landgren (S) till ny ersättare i 

Direktionen.  

Valberedningen föreslår att utse Peter Landgren (S) som ledamot i Beredningen för 

Välfärd och kompetens, ledamot i styrgrupp för NAVET samt  ersättare avseende 

stämmoombud för Mediapoolen AB.  

Direktionen beslutar  
 

att enligt valberedningens förslag att utse Peter Landgren (S) som ledamot i 

Beredningen för välfärd och kompetens, ledamot i styrgrupp för NAVET samt 

ersättare avseende stämmoombud för Mediapoolen AB.  

 
§ 9 Val av ledamot i styrelse och lekmannarevisor till Gryning Vård AB 

I ny bolagsordning för Gryning Vård AB slås fast att det är ägarna, dvs de fyra 

kommunalförbunden, som utser ledamöter i styrelsen och lekmannarevisorer. 

Avseende styrelsen utser Göteborgs kommunalförbund fyra ledamöter och Skaraborg, 

Fyrbodal och Boråsregionens utser vardera 1 ledamot. Gällande lekmannarevisor 

utser de fyra kommunalförbunden vardera en lekmannarevisor.  

Efter dialog med presidiet har valberedningen kontaktats och valberedningen föreslår 

att nuvarande ledamot och lekmannarevisor väljs för återstoden av mandatperioden. 
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Valberedningen föreslår också att medlemskommunernas socialchefer/motsvarande 

får i uppdrag att inför kommande mandatperioder nominera ledamot till 

valberedningen inför beslut i Direktion. 

Direktionen beslutar 

att utse Bahman Alami Alamdari, socialchef Marks kommun som ledamot i styrelsen 

för Gryning Vård AB tom 20181231 och Boris Preijde (M) som lekmannarevisor tom 

20181231. 

 

 

§ 10 Tilldelning av tillväxt-, kultur- och miljömedel 
Boråsregionen utlyser årligen tillväxtmedel för samverkansprojekt som ska bidra till 

utveckling och tillväxt i Sjuhärad. Årets utlysning avser 2017 års tillväxtmedel. 

Direktionen för Boråsregionen beslutade den 2 november 2016 att använda samma 

principer för tilldelning av tillväxtmedel för år 2017 som under år 2016. Det innebär 

att verksamhetsstöd kan sökas även för år 2017 av de verksamheter förbundet haft 

långsiktiga avtal med och som fick tilldelning år 2016. Tillväxtmedlen finns inom 

områdena tillväxt, miljö och kultur. Den totala budgeten för 2017 års tillväxtmedel är 

17,5 miljoner. Av dessa är 500 000 kr öronmärkta till förstudier, analyser och 

pilotprojekt. Inom området tillväxt är 3 miljoner intecknade för projekt Smart Textiles 

som har ett långsiktigt avtal med förbundet som löper ut 2019-12-31. De övriga 

projekt som beviljats medel för år 1 och 2 under 2016 kan söka för år 2 och 3. Beslut 

fattades att avvakta med övrig utlysning av tillväxtmedel för år 2017 men att utlysa 

kultur- och miljömedel för år 2017. För kommunalförbundets finansiering av 

ombyggnaden av E20 har även 1,4 miljoner avsatts. Inom område tillväxt finns 8,2 

mnkr att disponera, inom område miljö finns 2 mnkr att disponera och inom område 

kultur 1 mnkr. 

Vid årets utlysning har sammanlagt 27 projektansökningar inkommit, varav 14 inom 

tillväxt, 4 inom miljö och 9 inom kultur till ett värde av totalt 15,2 mnkr för det första 

året. Av inkomna ansökningar är 24 kvalificerade enligt kriterierna inom de utpekade 

nio prioriterade delregionala målen i Boråsregionens tillväxt- och utvecklingsstrategi 

för perioden 2014-2020 som Direktionen fastställde 2014. Av ansökningarna för 

tillväxtmedel/näringsliv/miljö avser 5 verksamhetsstöd.  

De tillväxtmedel som återstår för 2017 avses att ta i anspråk efter att förstudier av 

behovet av att stärka förbundets insatser inom områdena e-kontor, besöksnäring och 

framtidsbild Boråsregionen har analyserats. Syftet med analysen är att bidra till ökad 

måluppfyllelse inom målområdet En region för alla och En region som syns och 

engagerar i de prioriterade målen i  Boråsregionens tillväxt- och utvecklingsstrategi 

2014-2020 samt identifiera kommunalförbundets behov av förstärkning av insatser 

för den regionala utvecklingen. 
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Direktionen beslutar att bevilja följande ansökningar inom område tillväxt 2017 

UF Företagande nya målgrupper     660 000 kr  

Entreprenörskap i grundskolan      477 000 kr 

Info points Boråsregionen      197 876 kr  

Tema Teknik och Marknadsutveckling Sjuhärad     950 000 kr  

Introduktion av Sjuhärads textila företagare & entreprenörer  150 000 kr  

IFS Rådgivning        200 000 kr 

Business Start up Boost       130 000 kr  

Direktionen beslutar att bevilja följande ansökningar inom område verksamhetsstöd 2017 

Connect Väst        600 000 kr  

Nyföretagarcentrum       300 000 kr  

Drivhuset         475 000 kr   

Direktionen beslutar att bevilja följande ansökningar inom område miljö 2017 

Hållbar Landsbygd Sjuhärad      750 000 kr 

Miljöbron .kompetensförsörjning för ett hållbart Sjuhärad  180 000 kr  

RE:Design Factory       600 000 kr  

Direktionen beslutar att bevilja följande ansökningar inom område kultur 2017 

Gränslösa bibliotek       450 000 kr  

Utveckling Internationellt vävcenter Sjuhärad    130 000 kr  

(X)sites Sjuhäradsrundan 2017     200 000 kr  

Etablerande av en ljudkonstrunda i Sjuhäradsbygden  120 000 kr  

 
§ 11 Beslut om eHandlingsplan Boråsregionen  

Förslag till eHandlingsplan för Boråsregionen presenterades för Direktionen 

20160603. Direktionen beslutade då att kansliet fick i uppdrag att påbörja arbetet med 

ett eKontor under förutsättning att finansiering för de kommande tre åren är klargjord 

och att handlingsplanen kompletteras med mätbara mål samt hur utvärdering ska ske 

och därefter ta upp ärendet för beslut i Direktion.   

Boråsregionens eHandlingsplan för 2017 – 2019 har syftet att skapa goda 

förutsättningar för det gemensamma digitaliseringsarbetet genom att konkretisera de 

framtagna prioriterade områdena inom eSamhället. Konkretiseringen sker genom att 

beskriva prioriterade fokusområden med angivna mål inom respektive område och 

därmed underlätta uppföljningen.  Fokusområdena 2017-2019 är eArkiv, 

Informationssäkerhet, eTjänster, Nationella självvärderingsverktyg, Utbildning inom 

eOmrådet och Mobilt arbetssätt med stöd av IT. Nyttorna som förväntas uppstå är 

beskrivna på kort och längre sikt. Arbetet med områden i handlingsplanen kommer att 

bygga på frivillighet och ses som erbjudande för varje kommun att ta ställning till.  

Direktionen beslutar 

att fastställa eHandlingsplan för perioden 2017-2019 
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§ 12 Prioritering av kandidater till brister på vägar över 25 miljoner 
Den gällande regionala planen för transportinfrastrukturen sträcker sig över perioden 

2014–2025. Den revidering som nu genomförs innebär att ny plan tas fram för 

perioden 2018–2029. Första delen i processen, inriktningsplanering, är nu inne i sitt 

slutskede. Den 12-åriga nationella planen är indelad i tre perioder, ambitionen är att 

den regionala planen ska följa samma process: 

År 1-3, förslag till byggstart 

År 4-6, förslag till förberedelse för byggstart 

År 7-12, föreslagna brister som kräver fortsatt utredning 

Samtliga objekt i den lista över brister i infrastrukturen som Direktionen beslutat den 

9 december 2016, i linje med det nya planeringssystemet, kommer bli föremål för 

åtgärdsvalsstudier (ÅVS)/utredningar och allteftersom processen framskrider landa i 

nya objekt/åtgärder. Västra Götalandsregionen önskar nu få in kommunalförbundens 

prioritering av 2-4 av de utpekade brister som kan anses vara mest mogna i processen 

att genomföras av förslagen till kandidater till brister. Prioriteringen är ett viktigt 

underlag för att komma igång med arbetet med åtgärdsplaneringen och den stegvisa 

konkretiseringen av kommande planförslag. Förutom genomförbarhet togs hänsyn till 

årsdygnstrafik (ÅDT) och stråktänk vid prioriteringen. Inför beslutet av vilka brister 

som anses först genomförbara är det av största vikt att påminna om att alla de tio 

kandidater som levererats till Västra Götalandsregionen fortfarande gäller. De 

prioriterade 2-4 bristkandidater som nu beslutas är de mest mogna att läggas tidigast i 

utredningsprocessen och kommer bli aktuella ca år 7-9  i fasen kallad ”År 7-12, 

föreslagna brister som kräver fortsatt utredning. 

De brister (både nya och de som finns med i nuvarande plan) som Boråsregionen valt 

att föreslå i kommande plan ersätter de brister som återfinns i nuvarande plan. 

Den föreslagna prioriteringen har sin utgångspunkt från den beslutade 

systemanalysen. Utifrån beslutad prioriterad funktion av infrastrukturen har brister 

angetts och nyttor av åtgärdade brister påpekats. Vid prioriteringen av bristkandidater 

har också hänsyn tagits årsdygnstrafik (ÅDT), stråktänk samt genomförbarhet. 

De bristkandidater inom infrastrukturen som Boråsregionen vill prioritera (utan 

inbördes ordning) är: 

 Väg 27 

 Väg 41 

 Väg 156 

 Väg 180 
 
Direktionen beslutar 
 

att anta förslag gällande prioritering av föreslagna kandidater till brister och översända 

beslutet till Västra Götalandsregionen och att paragrafen förklaras omedelbart 

justerad. 
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§ 13 Förslag till yttrande över remiss ” Almedal-Mölnlycke, en del av 

Götalandsbanan för val av lokalisering 
Trafikverket planerar för en ny stambana, Götalandsbanan, mellan Göteborg och 

Stockholm. Det övergripande restidskravet på två timmar mellan Göteborg och 

Stockholm betyder snabbare resor mellan storstadsregionerna. En ny stambana 

innebär även möjlighet att avlasta den hårt ansträngda Västra stambanan. Den nya 

stambanan knyter Västra Götalandsregionens två största städer, Göteborg och Borås, 

närmare varandra och stärker kommunikationerna inom Västsverige. Den nya 

stambanan förbättrar även kommunikationerna till Landvetter flygplats. Bättre, 

tillförlitligare och snabbare kommunikationer skapar förutsättningar för regional 

utveckling och ett hållbart resande. Projektet Göteborg-Borås är uppdelat i tre 

etapper. Yttrandet gäller delsträckan Almedal-Mölnlycke. I utredningen redovisas två 

huvudprinciper för hur den nya järnvägen ska dras, antingen raka vägen mellan 

Almedal och Mölnlycke eller via Mölndal. Dessutom redovisas två alternativa 

korridorer för den framtida järnvägen mellan Mölndal och Mölnlycke. Även i 

Mölnlycke finns två alternativa korridorer. Totalt finns sex olika 

kombinationsalternativ att ta ställning till.  

Boråsregionen - Sjuhärads kommunalförbund ser positivt på nybyggnation av ny 

stambana genom regionen. Ur ett arbetsmarknadsperspektiv är det viktigt 

Boråsregionens medlemskommuner kopplas ihop med Göteborg och dess 

kranskommuner. Med korta restider mellan Göteborg och Borås via Mölndal finns 

potential för ekonomisk tillväxt i delregionen för att attrahera nya invånare, näringsliv, 

studerande, besökare. Därmed skapas möjlighet för invånare och verksamheter i 

Sjuhärad att nå ett större omland i en förstorad arbetsmarknadsregion likväl som 

invånare från Göteborg med omnejd snabbare och enklare når Sjuhäradsbygden. 

I planering av ny stambana har Boråsregionen, GR och Västra Götalandsregionen 

tillsammans med kommunerna på sträckan Göteborg–Borås arbetat för att 

åstadkomma en positiv samhällsutveckling i samband med järnvägsutbyggnaden. 

Detta arbete har bland annat lyfts i Stråket Göteborg-Borås Målbild 2035 som visar en 

gemensam viljeinriktning för en framtida hållbar regional struktur. 

 Utav de två huvudprinciper för korridorval som lokaliseringsutredningen pekat ut 
förordar Boråsregionen alternativet via Mölndal.  

 En dragning via Mölndal visar stora positiva effekter för den regionala trafiken 
därför att pendlingsstråken Göteborg-Kungsbacka och Göteborg-Borås får en 
gemensam knutpunkt där många arbetsplatser finns.  

 Stationsläge i Mölndal innebär att det finns 40 000 fler boende och 30 000 fler 
arbetsplatser inom 10 minuters gång- och cykelväg vid stationsläge i Mölndal 
jämfört med alternativ raka vägen.  Det totala antalet regionala resor beräknas bli 
cirka 10 procent fler med alternativet Mölndal i stället för raka vägen.  
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 En knutpunkt i Mölndal skulle avlasta centrala stationslägen i Göteborg för 
resenärer som ska vidare västerut eller mot Kungsbacka. Dessutom ökar 
attraktiviteten för boende i och kring Mölndal och Kungsbacka att arbets- och 
studiependla österut mot Borås och Sjuhärad. 

 

Boråsregionen tar inte ställning till vilket korridorval via Mölndal och vidare mot 

Mölnlycke som bör väljas. Båda korridorvalen bedöms vara jämförbara gällande 

regional utveckling, resenärsnytta och trafikering. Boråsregionen tar heller inte 

ställning till de alternativa sträckningarna i Mölnlycke utan överlåter till respektive 

kommun att göra dessa bedömningar.  

 Dock är det av största vikt att Trafikverkets fortsatta arbete med utbyggnad av 
stråket tar hänsyn till målet att flertalet regionaltåg mellan Borås och Göteborg 
uppfyller restidsmålet på 35 minuter och att regionalt beslutade politiska 
dokument, såsom Målbild Tåg 2035 och Funktionsutredningen för tågstråket 
Jönköping-Borås-Göteborg år 2050, ska vara möjliga att genomföra.   

 Lokaliseringsutredningen visar att den samhällsekonomiska lönsamheten är större 
för alternativet raka vägen än i alternativen via Mölndal. Detta beror troligtvis på 
att alternativen via Mölndal har belastats med investeringskostnad för ytterligare 
dubbelspår (4-6 mdr) mellan Mölndal och Almedal.  

 Fyra spår mellan Mölndal och Almedal kommer sannolikt behövas på lång sikt 
även i alternativet raka vägen för att kunna utveckla tågtrafiken 
Malmö/Kungsbacka-Göteborg.  

 Boråsregionen anser att jämförelsen kan bli orättvis om enbart alternativet via 
Mölndal belastas fullt ut med kostnaden för fyra spår i Mölndalsåns dalgång. 

 

Utredningen visar också att alternativet raka vägen mellan Mölnlycke och Almedal 

omöjliggör att Kust till kustbanan kan kopplas ihop med Västlänken.  

 Boråsregionen ser detta som en stor nackdel. Den ökade tillgängligheten till 
Göteborg som Västlänken innebär kommer då inte att kunna nyttjas för 
tågresenärer som kommer in via Kust till kustbanan.  

 

 

Direktionen beslutar 
 

att översända föreslaget yttrande som eget yttrande i ärendet och att paragrafen 
förklaras omedelbart justerad.  
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§ 14   Återkoppling från VästKoms styrelse och BHU  
 
VästKom 

Ulf Olsson (S) informerar om att arbetet med avtal om Naturbruksgymnasierna 

fortskrider inom Västra Götalandsregionen. Christina Abrahamsson (M) informerar 

om att det är en ökad efterfrågan på de platser som finns att söka.  

Mattias Josefsson (S) informerar om att VästKoms styrelse haft dialog om behov av 

att ha en diskussion med Trafikverket avseende det finmaskiga vägnätet, så kallade  

4-siffriga vägar, gällande funktionsmålet att dessa vägar är farbara hela året.  

 

BHU 

Mattias Josefsson (S) informerar om att ärendet om fördelning av de olika trafikslagen 

diskuterades och BHU beslutade att fram till sammanträdet den 14 mars arbeta med 

gällande procentfördelning mellan åtgärdsområden som grund.  

 

Direktionen beslutar 

att notera informationen till dagens protokoll. 
 
 

§ 15  Sverigeförhandlingen och stationsläge Borås  
Ulf Olsson (S) informerar om att Borås Stad för resonemang med Sverigeförhandlarna 
om tilläggsuppdrag till Trafikverket om fördjupade studier av 2 korridorer.  
Mattias Josefsson (S) informerar om att Ulricehamns kommun har dialog med Västra 
Götalandsregionen om att ge uppdrag till Trafikverket om att utreda stationsläge i 
Ulricehamn.  
Christer Johansson (M) framför vikten av att få anslutning till Landvetter vilket 
kommer fås om sträckan Bollebygd- Mölnlycke byggs.  

 
Direktionen beslutar 

att notera informationen till dagens protokoll. 
 

 

§ 16 Anmälningsärenden 
 

Följande ärenden anmäls och läggs till handlingarna 
1. Arvoden 2017 – uppräkning enligt tidigare beslut  
2. Svenljunga kommun – Beslut om nytt Hälso- och sjukvårdsavtal och 

överenskommelse om samarbete 
3. Ulf Clark – Synpunkter på Förslag till Regional plan för transportinfrastrukturen i 

Västra Götaland 2018-2029 
4. Tranemo kommun – Finansiering och avtal för Utväg Södra Älvsborg 
5. Gryning Vård Ab – Protokoll styrelsesammanträde 20161116 
6. Gryning Vård Ab – Protokoll extra bolagsstämma med aktieägarna 20161205 
7. Gryning Vård AB – Protokoll styrelsesammanträde 20161208 
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8. Gryning vård AB – Protokoll 20170124 
9. Mediapoolen – Protokoll styrelsemöte 20161213 
10. Ulricehamns kommun - Finansiering och avtal för Utväg Södra Älvsborg 
11. Herrljunga kommun - Finansiering och avtal för Utväg Södra Älvsborg 
12. Vårgårda kommun - Finansiering och avtal för Utväg Södra Älvsborg 
13. Tranemo kommun - Finansiering och avtal för Utväg Södra Älvsborg 
14.  Trafikverket – åtgärdsvalsstudie Viskadalsstråket  
15.  Lerums kommun - Finansiering och avtal för Utväg Södra Älvsborg 

 

Tillväxtmedel – Godkännande av projektförändring 

Förlängning av projekttid   

16. Open up Textile  
17. Bee in Sjuhärad  
18. Internationalisering  
19. Internationellt vävcenter 
20. Sjuhäradsmodell för gödselhantering 
21. Vattenprojektet i Sjuhärad 
22. Jam Sessions 2.1 

 

Ändrad inriktning  

23. Kalv på resa   
 

§ 17 Övriga frågor  
Magnus Haggren Förbundsdirektör informerar om aktuellt tema i samband med lunch 

till lunchmöte den 29 -30 mars. Tema kommer vara fortsatt arbete med Framtidsbild 

Boråsregionen och Direktionen kommer att gästas av Västra Götalandsregionen, 

Swedavia och Trafikverket. Eventuellt deltar även Björn Brorström med information 

om vikten av kopplingen mellan kommunerna och det ev tredje västsvenska 

universitetet.  

 

§ 18 Nästa sammanträde  
Nästa sammanträde är den 29-30 mars. Lunch till Lunch på Mössebergs kurort i 

Falköping.  

 

 



 

Skaraborgsvägen 1 A, 506 30 Borås,  
info@borasregionen.se, www.borasregionen.se 

BOLLEBYGD – BORÅS – HERRLJUNGA – MARK –  
SVENLJUNGA – TRANEMO- ULRICEHAMN – VARBERG - VÅRGÅRDA 

 

 

ANSLAG/BEVIS 
 
Protokollet från Direktionen för Boråsregionen, Sjuhärads 
kommunalförbund är justerat. Justeringen tillkännages genom anslag på 
medlemskommunernas anslagstavlor. 
 
(Bollebygd, Borås, Herrljunga, Mark, Svenljunga, Tranemo, Ulricehamn, 
Varberg, Vårgårda.) 
 
 
Sammanträdesdatum: 2017-02-24 
 
Justeringsdatum:  2017-03-01 
 
Anslaget sätts upp:  2017-03-03 
 
Anslaget tas ned:  2017-03-24 
 
Protokollet finns tillgängligt på medlemskommunernas kommunkansli 
och på www.borasregionen.se 
  
Originalprotokollet förvaras på Boråsregionen,  
Sjuhärads kommunalförbund, Skaraborgsvägen 1 A, Borås. 
 
 
 
Boråsregionen, Sjuhärads Kommunalförbund 
 
 
Lena Brännmar 
Administrativ chef  
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 Kc 1c 

 
 
 
 
   BESLUTSFÖRSLAG 
 
 

Önskemål om att entledigas från uppdraget att driva 
Orangeriet 
 
Kommunfullmäktige har 2017-01-26 § 14 beslutat ge Kulturnämnden i uppdrag att ansvara för driften 
av Orangeriet fr.o.m. 1 juni 2017 
 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Miljö- och konsumentnämndens skrivelse om önskemål att entledigas från uppdraget att driva Orangeriet läggs till hand-
lingarna och ärendet avslutas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
2017-03-09  Tom Andersson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
x Tillstyrkes 

 Alternativt förslag 
 
 
 
 
 
2017-03-09  Morgan Hjalmarsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
 
Samverkan   Ja  Nej Kommentar:
 
Diarienummer: 2016/KS0720 001   Programområde: 2 
Handläggare: Pelle Pellby, tfn 033-357166 
Datum/avdelningschef:  20170206/Svante Stomberg 
 



 
 
 
Personal- och förhandling   
Pelle Pellby 

 
Sida 
1(1) 

2017-03-20 Dnr 2016/KS0720 001 

 Ecos 2016-2991 

 
 

 

POSTADRESS 

501 80 Borås 
BESÖKSADRESS 

Kungsgatan 55 
WEBBPLATS 

boras.se 
E-POST 

boras.stad@boras.se 
TELEFON 

033-35 70 00 vx 
FAX 

033-35 32 00 

 

            Miljö- och konsumentnämnden  
 

 
Önskemål om att entledigas från uppdraget att 
driva Orangeriet 
 
Miljö- och konsumentnämnden har, efter initiativärende från (L) och därefter om-
röstning lämnat skrivelse till Kommunstyrelsen där nämnden önskar bli befriad från 
uppdraget att driva Orangeriet. I nämndens protokoll framgår också att önskemålet 
om att bli entledigad från uppdraget gäller oavsett eventuella tillskott i budget för 
2017.  
 
Kommunchefen har under hösten 2016 lett ett antal workshops och diskussioner 
med berörda förvaltningar och verksamheter med syfte att göra en omprövning av 
användandet av Orangeriet.  
 
Kommunfullmäktige har därefter behandlat frågan 2017-01-26 § 14 och beslutat att: 
 
Kulturnämnden ges i uppdrag att ta fram ett förslag till hur verksamheten kan utvecklas och bedri-
vas utifrån ovan angivna förutsättningar. Kulturnämndens förslag redovisas för Kommunstyrelsen 
senast den 31 mars 2017. Kulturnämnden får i uppdrag att ansvara för driften fr.o.m. den 1 juni 
2017. 
 
Miljö- och konsumentnämndens skrivelse om önskemål att entledigas från uppdraget 
att driva Orangeriet läggs till handlingarna och ärendet avslutas. 
  
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Tom Andersson 
Kommunalråd 
   Svante Stomberg  
   Kommunchef  



 
PF 1a 

 
 
 
 
   BESLUTSFÖRSLAG 
 
 
 
 

MerKraft – Borås Stads personalklubb, ansökan om 
driftbidrag år 2017 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
2017-03-01  Ulf Olsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
x Tillstyrkes 

 Alternativt förslag 
 
 
 
 
 
2017-03-08  Annette Carlson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
 
Samverkan   Ja  Nej Kommentar:
 
Diarienummer: 2016/KS0319 805   Programområde: 1 
Handläggare: Agneta Simring Larsson, tfn 033-35 77 79 
Datum/avdelningschef: 2017-02-22/Per Olsson 
 



 
PF 1b 

 
 
 
 
   BESLUTSFÖRSLAG 
 
 
 
 

Södra Älvsborgskretsen av Pensionerade Lärares Riks-
förbund, ansökan om driftbidrag 2017 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
2017-03-01  Ulf Olsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
x Tillstyrkes 

 Alternativt förslag 
 
 
 
 
 
2017-03-08  Annette Carlson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
 
Samverkan   Ja  Nej Kommentar:
 
Diarienummer: 2016/KS0354 705   Programområde: 1 
Handläggare: Agneta Simring Larsson, tfn 033-35 77 79 
Datum/avdelningschef: 2017-02-22/Per Olsson 
 



 
PF 1c 

 
 
 
 
   BESLUTSFÖRSLAG 
 
 
 
 

Visions pensionärssektion i Borås, ansökan om driftbi-
drag för 2017 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
2017-03-01  Ulf Olsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
x Tillstyrkes 

 Alternativt förslag 
 
 
 
 
 
2016-03-08  Annette Carlson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
 
Samverkan   Ja  Nej Kommentar:
 
Diarienummer: 2016/KS0381 705   Programområde: 1 
Handläggare: Agneta Simring Larsson, tfn 033-35 77 79 
Datum/avdelningschef: 2017-02-22/Per Olsson 
 



 
PF 1d 

 
 
 
 
   BESLUTSFÖRSLAG 
 
 
 
 

Personalsituationen på Kapplandsgatan 
 
Ärendet har översänts till Vård- och äldrenämnden för handläggning. 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
2017-02-23  Ulf Olsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 Tillstyrkes 

 Alternativt förslag 
 
 
 
 
 
   
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
 
Samverkan   Ja  Nej Kommentar:
 
Diarienummer: 2017/KS0191 022   Programområde: 1 
Handläggare: Per Olsson, tfn 033-357712 
Datum/avdelningschef: 2017-02-21/Per Olsson   
 



 
KU 1 a 

 
 
 
 
   BESLUTSFÖRSLAG 
 
 
 
 

Inbjudan till utmärkelsen Sveriges DigitaliseringsK om-
mun 2017 
 
Under 2017 sker stor förändringar av Borås Stads digitala miljö. Flertalet system byts ut och stora steg 
tas för att öka stadens digitala tillgänglighet. Detta innebär bland annat nya utbildningar och rutiner. 
 
Avseende ansökan till Sveriges DigitaliseringsKommun 2017, kommer Borås Stad under 2017 inte an-
söka då förutsättningar ännu inte är på plats.  
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna. 
 
 

 
 
 
 
20170307  Ulf Olsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
x Tillstyrkes 
   Alternativt förslag 

 
 
 
 
2017-03-07  Annette Carlson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
 
Samverkan   Ja x  Nej Kommentar: 
 
Diarienummer: 2017/KS0185 005  Programområde: 1 
Handläggare: Johan Olovson, 0766230761  
Datum/avdelningschef:  2017-02-10/Ingegerd Eriksson 
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2017/KS0185

Arbetsgrupp
Kvalitet & Utveckling

Ärende: Inbjudan till utmärkelsen Sveriges DigitaliseringsK ommun 2017
Rubrik: 1. Inbjudan till utmärkelsen Sveriges Digitaliserin gsKommun 2017
Inkomdatum: 2017-02-03 Svarsdatum:

Ext.organisation: Sveriges DigitaliseringsKommun Ext. person:

Adress:
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E-post:

Infogade filer: Nej
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anteckningar:
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Handläggare: Johan Olovson/BKMAN
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(och läsrättighet):

[sysAdm]

Spara versioner: Nej
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Från:  Sveriges DigitaliseringsKommun 2017 [mailto:info@kvalitetsmassan.se] 
Skickat: den 3 februari 2017 11:10
Till:  Borås Stad <boras.stad@boras.se>
Ämne: Inbjudan till utmärkelsen Sveriges DigitaliseringsKommun 2017

 

INBJUDAN TILL UTMÄRKELSEN  SVERIGES DIGITALISERINGS KOMMUN 
2017



 

 

Tar din kommun tillvara på digitaliseringens möjligheter?

Framväxten av det digitala samhället erbjuder stora möjligheter för den enskilde, företag 
och organisationer. Utvecklingen innebär också möjligheter för Sveriges kommuner att 
bygga ett samhälle som förenklar vardagen, ökar delaktigheten och främjar innovationer. 
Digitaliseringen ställer krav på satsningar som tillgodoser privatpersoners och företagens 
förväntningar på smarta digitala välfärdstjänster och en kostnadseffektiv service med hög 
kvalitet. 

Välkommen att visa hur din kommun använder digitaliseringens möjligheter för att göra 
det enklare, öppnare och effektivare 

Utmärkelsen Sveriges IT-kommun byter namn
För att namnet på utmärkelsen bättre ska spegla kriterierna och vad som belönas av juryn, 
byter vi namnet från Sveriges IT-kommun till Sveriges DigitaliseringsKommun.

Anmälan senast 1 mars 
Alla kommuner är välkomna att anmäla sig. Det gäller liten som stor, glesbygd och tätort, 
norr och söder. Alla som använder digitaliseringens möjligheter som en viktig kraft för att 
utveckla verksamheterna, demokratin och kommunen som helhet är välkomna att tävla 



om Utmärkelsen Sveriges DigitaliseringsKommun 2017. Det är enkelt att delta och det 
ger mycket tillbaka för det fortsatta utvecklingsarbetet i kommunen. 

Anmäl att kommunen kandiderar på  www.digitaliseringskommun.se senast  1 mars.

 

Efter anmälan – eBlomlådan 
Senast 20 mars ska anmälda kommuner genomföra eBlomlådan och publicera sina 
resultat på eblomladan.skl.se. Ett urval av kommuner som publicerat goda resultat 
kommer att få ett erbjudande om att medverka i utmärkelsen Sveriges 
DigitaliseringsKommun 2017.

 

Till anmälan

 

 

 



Kontakta oss  |  Hemsida  |  info@kvalitetsmassan.se

Adresskälla: Kvalitetsmässan
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Likviditetsrapport för Borås Stad 2017-02-28 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna 
 
 

 
 
 
 
 
 
2017-03-09  Ulf Olsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 Tillstyrkes 
   Alternativt förslag 

 
 
 
 
 
   
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
 
Samverkan   Ja   Nej Kommentar: 
 
Diarienummer: 2017/KS0008 049 Programområde: 1 
Handläggare: Carina Andell, tfn 033-357192 
Datum/avdelningschef:  2017-03-09/Magnus Widén 
 



FINANSRAPPORT 2017-02-28

1. Borås Stad
Belopp anges i miljoner kronor 

2016-12-31 2017-01-31 2017-02-28
Räntebärande likviditet*) 1 484,8 1 512,2 1 621,7
varav:  -utlåning till internbanken 209,2 708,7 800,3

-externa räntebärande placeringar 1 200,0 600,0 600,0

-direktutlånat till bolagen 12,4 12,4 12,4

Kassalikviditet efter utlåning till internbanken och bolagen samt placerade medel 63,3 191,1 209,0

*)BS samlade likvida medel, bank, plusgiro skatte konto mm

Intecknad likviditet 769,6 811,6 883,6
Avsättningar såsom framtida pensioner mm. 

Förändringar i likviditeten mot f.g. månad 27 110

Kommentar: 

Mindre leverantörsbetalningar jämfört med föregående månad förbättrar likviditeten.

Intjänad ränta hittills under året Borås Stad 0,3 0,6
Framskrivning helår inkluderar ej realiserade marknadsvärden av externa placeringar 0,0
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2. Internbanken
Belopp anges i miljoner kronor 

2016-12-31 2017-01-31 2017-02-28
Internbankens upplåning - Intern och Extern 5 790,4 5 972,8 5 957,3
Upplåning - Borås Stad 209,2 708,7 800,3

Upplåning - Kommunala bolag, Räntekonto 186,4 169,3 162,2

Upplåning - Certifikat 1 200,0 900,0 800,0

Upplåning - Kommuninvest 1 794,8 1 794,8 1 794,8

Upplåning - Banker, övrigt 0,0 0,0 0,0

Upplåning- Obligation 2 400,0 2 400,0 2 400,0

Internbankens utlåning - Bolagens upplåning 5 790,4 5 972,8 5 957,3

Basfakta och nyckeltal internbankens upplåning exkl EMC

Lånevolym:

Räntekostnad (momentan): inkl kreditlöften

Snittränta (momentan): upplåning inkl kreditlöften

Räntekostnad (momentan): inkl ränteswappar

Snittränta (momentan inkl ränteswappar):

Genomsnittlig lånemarginal (momentan) jmf med 3 mån stibor:

Återstående kapitalbindningstid (år):

Andel lån med förfall inom 12 mån.:

Internbankens adm omkostnader (i% av lånevolym)

Basfakta och nyckeltal internbankens upplåning EMC

Lånevolym:

Snittränta 

Kapitalbindning Internbankens upplåning
Intervall Norm*) Verklig Åtgärda Riskmandat*)

 -1 år 0,0% 19% 0,0% 0-25%

1-3 år 60,0% 41% 0,0% 30-90%

3-10 år 40,0% 23% 0,0% 10-60%

>10 år 0,0% 17% 0,0% 0-20%

*) Antagen norm och riskmandat enligt Regler för finansverksamheten Borås Stad

2017-01-31 2017-02-28

1 000,0 1 000,0

2,99% 2,99%

0,05% 0,05%

0,56% 0,51%

1,93 1,87

23% 22%

0,01% 0,04%

51,6 52,3

1,04% 1,06%

2017-01-31 2017-02-28

4 972,8 4 957,3

730 1 964

0

0,2

0,4

0,6

0,8

1

< 1 1 - 3 3 - 10 > 10

Förfallostruktur - Kapitalbindning

Utfall Norm portfölj



Internbankens kreditlöften
Långivare Typ Kredit, mkr Utnyttjad Löptid Uppsägning

Nordea Kontokredit 400 0 2017-05-31

Nordea Kreditlöfte 250 0 2018-01-20

SHB Kreditlöfte 500 0 2018-06-16

SEB Kreditlöfte 250 0 2018-02-28

Swedbank Kreditlöfte 500 0 2018-02-28

Summa 1 900 0,0

Basfakta  och nyckeltal internbankens utlåning belopp i mkr

Låntagare Akt. skuld Limit

Andel med ränteförfall inom 

12 månader Snittränta (momentan) *)

Riskanalys mkr, om 

räntan stiger med 1%

Riskanalysen i % av 

budgeterad vinst

BOSTÄDER 2 216,4 2 500,0 68% 1,36% 0,71% 15,2 999%

BEMAB 1 877,0 4 747,0 28% 2,72% 0,82% 5,3 6%

varav EMC 1 000,0 3 167,0 0% 3,37% 0,0 0%

ELNÄT 509,5 750,0 46% 1,36% 0,51% 2,3 3%

VISKAFORSH 372,7 396,0 73% 0,61% 0,81% 2,7 8%

STADSHUSAB 196,8 204,8 75% 0,80% 0,38% 1,5 999%

IBAB konc 127,6 270,0 49% 1,83% 0,70% 0,6 10%

FRIBO 206,9 216,0 57% 1,77% 0,81% 1,2 84%

SANDHULTSB 169,7 225,0 53% 1,03% 0,82% 0,9 128%

TOARPSHUS 125,2 180,0 40% 1,26% 0,81% 0,5 167%

DJURPARK 106,9 136,6 59% 0,95% 0,38% 0,6 999%

PARKERING 22,4 129,0 33% 3,53% 0,98% 0,1 1%

BORÅSBORÅS 15,6 22,0 100% 0,05% 0,38% 0,2 999%

LOKALTRAFI 0,0 10,0 100% 0,00% 0,78% 0,0 0%

BSTF 8,4 15,0 100% 0,05% 0,38% 0,1 999%

Waste Recovery 2,3 3,0 100% 0,05% 0,38% 0,0 999%

Summa 5 957,3 9 804,4 53,0% 1,38% 0,68% 31,1

*) Marknadsmässig marginal ovanpå 3-mån stibor i syfte att åstadkomma konkurrensneutralitet. För den verksamhet i bolagen som inte verkar i konkurrens  

utgörs marginalen av internbankens självkostnadspris.

**) Räntetak på 3m stibor på 2,5% avseende 100 mkr bedöms inte som räntesäkring i denna beräkning

Bolagens räntebindning
Intervall Norm*) Verklig Differens

 -1 år 50,0% 52,0% 2,0%

Återstående räntebindningstid (år) 1,49

Bolagens räntederivat per 2016-12-31 på nominellt 2  118 mkr har ett marknadsvärde på -124,6 mkr
jämförbar med den ränteskillnadsersättning som måste betalas till banken då ett bundet lån förtidslöses

Kommentar:
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   BESLUTSFÖRSLAG 
 
 
 
 

Överklagande av Kommunstyrelsens beslut 2016-06-20 
§ 367. Ersättning till fristående skolor, förskolek lass 
2015  
 
Förvaltningsrätten har avslagit överklagan av Kommunstyrelsen beslut 2016-06-20. 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna 
 
 

 
 
 
 
 
170228  Malin Carlsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
x Tillstyrkes 
   Alternativt förslag 

 
 
 
 
 
2017-03-07  Annette Carlson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
 
Samverkan   Ja   Nej Kommentar: 
 
Diarienummer: 2016/KS0560 611  Programområde: 3 
Handläggare: Annette Antonsson, tfn 033-35 37 06 
Datum/avdelningschef:  2017-02-22/Magnus Widén 
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   BESLUTSFÖRSLAG 
 
 
 

Överklagande av Kommunstyrelsens beslut 2015-12-14 
§ 600. Laglighetsprövning enligt kommunallagen 
(1991:900), KL. 
 
Förvaltningsrätten har avslagit överklagan av Kommunstyrelsens beslut 2015-12-14.  
 
Domen (5366-16)  avser åren 2007-2009. Förvaltningsrätten finner inte att kommunens bidrag till en-
kilda förskolor, fritidshem och förskoleklasser har beräknats i strid med de beräkningsprinciper som 
gäller för sådana bidrag. Det har inte heller i övrigt framkommit skäl att upphäva beslutet enligt de i 10 
kap. 8 § KL angivna grunderna. 
 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna 
 
 
 
170307  Malin Carlsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
x Tillstyrkes 
   Alternativt förslag 

 
 
 
 
 
2017-03-07  Annette Carlson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
Samverkan   Ja   Nej Kommentar: 
 
Diarienummer: 2015/KS0845 611  Programområde: 3 
Handläggare: Annette Antonsson, tfn 033-35 37 06  
Datum/avdelningschef:  2017-03-06/Magnus Widén 
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2017-02-15 

Mål nr 
5366-16 

Dok.Id 218322 

Postadress 
Box 2201 
55t 02 Jönköping 

KLAGANDE 
Kenneth Larsson 
Katrinebergsgatan 21 
504 39 Borås 

Meddelad i Jönköping 

Dia<ienr Diorisplonbeleckn 

GOR,~S SlAD 

2017 -02- z 1 MOTPART 
Borås Stad 
501 80 Borås Korn mu nstyr,'!!<;en 
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I : 
ÖVERKLAGAT BESLUT 
Kommunstyrelsens beslut 2015-12-14, § 600 

SAKEN 
Laglighetsprövning enligt kommunallagen (1991 :900), KL 

FÖRVALTNINGSRÄTTENSAVGÖRANDE 

Förvaltningsrätten avslår överklagandet. 

ÖVERKLAGAT BESLUT 

Kommunstyrelsen har vid sammanträde den 14 december 2015 beslutat, vid 

§ 600 - Svar till Borås Kristna Skola (BKS) och Montessoriskolan Malmen 

(Malmen) om utebliven kompensation till fristående skolor och förskolor 

2007-2013, att inte betala ut någon retroaktiv ersättning för åren 2007 till 

2013 till de fristående skolorna i Borås. Därvid angavs i sammanträdespro

tokollet bl.a. följande: 

BKS och Malmen har begärt att kommunstyrelsen snarast fat
tar beslut om att friskolorna med retroaktiv verkan kompense
ras med motsvarande resurstillskott som underskott i de kom
munala verksamheterna med retroaktiv verkan till de fri
stående skolorna. Dessutom yrkas att kommunstyrelsen ser 
över budgetunderskotten gällande fritidshem för samma peri
oder. Ett förslag till svar har utarbetats i vilket kommunstyrel
sen gör en genomgång av förhållandena åren 2007-2013. Ge
nomgången av redovisningar mellan 2007-2013 visar att avvi-

Besöksadress 
Hamngatan 15 

Telefon 
036-15 66 00 

Telefax 
036-15 66 55 

Expeditionstid 
måndag-fredag 
08:00-16:00 E-post: forvaltningsrattenijonkoping@dom.se 

www .forvaltningsrattenijonkoping.domstol.se 
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kelserna inte är av den omfattningen som gör det rimligt att 
betala ut retroaktiv er~ättning från 2007-2013. 

YRKANDEN 

Kenneth Larsson yrkar att det överklagade beslutet ska upphävas. 

Borås Stad (kommunen) anser att överklagandet i första hand ska avvisas 

och i andra hand avslås. 

V AD PARTERNA ANFÖR 

Kenneth Larsson 

Kommunen har under ett upprepat antal år gått med underskott i skolverk

samheterna och stadsdelarna. Genom att skriva av underskotten alternativt 

under längre perioder ackumulera underskotten har den kommunala skol

och fritidsverksamheten tillförts resurser under budgetåren 2007-2013 som 

inte kommit de fristående verksamheterna till del. Tidigare lagstiftning, 

d.v.s. skollagen i dess lydelse före de nya skolpengsreglerna trädde i kraft år 

2010, angav att kommunerna skulle ersätta de fristående verksamheterna på 

samma sätt som kommunerna tilldelade resurser till den kommunala verk

samheten. I de nya skolpengsreglerna som gäller fr.o.m. år 2010 och i nu 

gällande författningar har bestämmelserna förtydligats genom att det nu 

anges tydligt i skolförordningen att res,urstillskott som en kommun tillför 

den egna verksamheten under innevarb._nde budgetår även ska tillföras fri

stående verksamheter i motsvarande mån. Detta bör dock anses vara ande

meningen även i tidigare lagstiftning, där det uttryckligen anges att resurser 

ska fördelas på samma sätt mellan elever i kommunala respektive fristående 

verksamheter. 

~\ ... 
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Kommunen 

Förskole- och fritidsverksamhet 

De resultatavvikelser som förekom. under aktuella år är såväl positiva som 

negativa. Avvikelserna är även förhållandevis små. Med beaktande av orsa

kerna (bl.a. stor inflyttning ,li vissa kommundelar) till de redovisade under-
, 

'1 

skotten har kommunen inte lämnat bidrag till fristående förskole- och fri-

tidsverksamhet som oskäligt avviker från kommunens egna kostnader för 

motsvarande verksamheter. Vid denna bedömning måste även beaktas att de 

kommunala verksamheternas resultat, såväl positiva som negativa, under de 

aktuella åren har ackumulerats i den meningen att nämndernas negativa re

sultat avräknades mot tidigare ackumulerade positiva resultat alternativt 

fördes de över till kommande år. Vidare noteras att det varken påståtts att 

bidragen till den fristående barnomsorgen avvek oskäligt från kommunens 

tilldelning till de egna verksamheterna eller förklarat vad denna oskälighet 

skulle bestå i. 

Grundskoleverksamhet 

De resultatavvikelser som förekomtunder aktuella år är såväl positiva som 

negativa. Vidare kan konstateras att avvikelserna är små eller i vart fall 

mindre betydande i förhållande till budgeterade belopp. Med beaktande av 

orsakerna (bl.a. stor inflyttning i vissa kommundelar) till underskotten har 

kommunen lämnat bidrag till de fristående grundskolorna enligt samma 

grunder som kommunen tillämpade vid fördelning av resurser till de egna 

verksamheterna. Vid denna bedömning måste även beaktas att de kommu

nala verksamheternas resultat, såväl positiva som negativa, under de aktu

ella åren har ackumulerats i den meningen att nämndernas negativa resultat 

avräknades mot tidigare ackumulerade positiva resultat alternativt fördes de 

över till kommande år. 

SKÄLEN FÖR FÖRV ALTNINGSRÄ TTENS AV GÖRANDE 

Sida 3 
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Gällande regler 

Enligt 10 kap. 1 § KL har varje medlem av en kommun rätt att få laglighet

en av kommunens beslut prövad genom att överklaga dem hos förvaltnings

rätten. Av 10 kap. 3 § KL frarrigår dock att bestämmelserna i 10 kap. KL 

inte gäller om det i lag eller annan författning finns särskilda bestämmelser 

om överklagande. I 10 kap. 4 §KL anges att klaganden ska ange de om

ständigheter som han stöder sitt överklagande på. Av 10 kap. 10 § KL fram

går att förvaltningsrätten vid prövningen av överklagandet inte får beakta 

andra omständigheter än sådana som klaganden har hänvisat till före klago

tidens utgång. 

Enligt 10 kap. 8 § första styck~t KL ska ett beslut upphävas om 

1. det inte har tillkommit i laga ordning, 

2. beslutet hänför sig till något som inte är en angelägenhet för kommunen, 

3. det organ som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter, eller 

4. beslutet strider mot lag eller annan författning. 

Bestämmelser om möjligheter för huvudmän för enskilda förskolor, fritids

hem, förskoleklasser och fristående skolor att överklaga kommuners beslut 

om bidrag hos allmän förvaltningsdomstol enligt allmänna regler infördes 

först genom ändringar i 1985 års skollag som trädde i kraft den 1 juli 2009 

(lagarna 2009:670 och 2009:671 om ändringar i skollagen). Dessa ändringar 

ska enligt övergångsbestämmelserna till respektive lagändring tillämpas 

första gången på beslut som avser kale:µderåret 2010. En redogörelse för 
' 

tidigare bestämmelser, hämtad från relevanta lagmotiv (prop. 2008/09:171), 

följer nedan: 

Bestämmelser om enskild förskoleverksamhet och skol
bamsomsorg finns i 2 a kap. skollagen (1985:1100). Bestäm
melser om enskilda förskoleklasser finns i 2 b kap. skollagen 
och i 1 kap. förordningen (1996:1206) om fristående skolor. 
Bestämmelser om fristående skolor finns främst i 9 kap. skol-

Sifa4 
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lagen och i förordningen om fristående skolor. Där behandlas 
skolor i vilka skolplikten får fullgöras, dvs. skolor som har en 
utbildning som motsvarar grundskolan, fristående grundskolor 
(a. prop. s. 21). 

Kommunen ska lämna bidrag till sådan enskild förskoleverk
samhet och enskild skol barnsomsorg [ ... ] med ett belopp per 
barn som int€ oskäligt avviker från kommunens kostnad per 
barn i motsvJ.ande verksamhet. Bestämmelser om enskilt be
driven verksamhet som motsvarar förskoleklassen finns i 2 b 
kap. skollagen. Det finns två olika system för prövning av en
skilt bedriven förskoleklass, förskoleklass som inte bedrivs av 
en fristående skola respektive godkända fristående skolor som 
erbjuder förskoleklass. Det innebär att det också finns två olika 
sätt att bestämma bidragen till sådan verksamhet[ ... ] För god
kända friskolor gäller att bidraget ska bestämmas efter samma 
grunder som kommunen tillämpar vid fördelningen av resurser 
till den egna förskoleklassen. Hänsyn ska också tas till elevens 
behov och skolans åtagande. För godkänd fristående grund
skola gäller att det bidrag som elevens hemkommun ska lämna 
till den fristående skolan ska bestämmas med hänsyn till sko
lans åtagande och elevens behov efter samma grunder som 
kommunen tillämpar vid fördelning av resurser till den egna 
skoiverksamheten av motsvarande slag (a. prop. s. 21-22). 

I dag gäller två olika principer för hur kommunernas bidrag till 
fristående skolor respektive enskilda förskolor, fritidshem och 
förskoleklasser ska btlstämmas. För båda principerna gäller att 
skollagen s~ar en närmare reglering av hur bidragen ska be
räknas. Lagtexten ger· endast anvisningar av övergripande och 
generell karaktär. Inte heller förarbetena ger någon närmare 
ledning om vilka kostnader bidragen ska täcka eller hur de ska 
beräknas (a. prop. s. 26). 

F örvaltningsrättens bedömning 

Enligt de principer som gäller för kommuners bidrag till fristående skolor 

respektive enskilda förskolor, fritidshem och förskoleklasser, ska bidragen 

de fristående verksamheterna erhåller vara likvärdiga den resurstilldelning 

de kommunala verksamheterna innehåller. Detta innebär dock inte att bidra

gen respektive resurstilldelningen måste uppgå till samma belopp. Enligt de 

i målet tillämpliga reglerna är det godtagbart att de kommunala verksamhet

erna tillförs extra resurser fö:r att kunna ta emot samtliga barn som uppfyller 

Sida 5 
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förutsättningarna för att tilldelas plats i de kommunala verksamheterna, bl.a. 

skolpliktiga barn som är folkbokförtla i kommunen. Mot bakgrund härav 

finner förvaltningsrätten att Kenneth Larsson inte förmått göra sannolikt att 

kommunens bidrag till fristående skolor respektive enskilda förskolor, fri

tidshem och förskoleklasser har beräknats i strid med de beräkningsprinci

per som gäller för sådana bidrag. Inte heller i övrigt har det framkommit 

skäl att upphäva det överklagade beslutet enligt någon av de i 10 kap. 8 § 

KL angivna grunderna. Överklagandet ska därför avslås. 

HUR MAN ÖVERKLAGAR, se bilaga (DV 3109/1 D) 

~~~~/Y--~1 
Susanne Karlb~~~ 

Rådmannen Susanne Karlberg har avgjort målet. Föredragande jurist har 

varit Ulf Nordberg. 

l4\ ... 
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• SVERIGES DOMSTOLAR 
Bilaga 

HUR MAN ÖVERKLAGAR - PRÖVNINGSTILLSTÅND 

Den som vill överklaga förvaltningsrättens beslut. 
ska skriva till Kammarrätten i Jönköping. 
Skrivelsen ska dock skickas eller lämnas till 
förvaltningsrätten. 

För att kammarrätten ska kunna ta upp Ert över
klagande måste Er skrivelse ha kommit in till för
valtningsrätten inom tre veckor från den dag då 
Ni fick del av domen/beslutet. Om beslutet har 
meddelats vid en muntlig förhandling, eller det vid 
en sådan förhandling har angetts när beslutet 
kommer att medddas, ska dock överklagandet ha 
kommit in inom tre veckor från den dag domsto
lens beslut meddelades. Om sista dagen för över
klagande infaller på lördag, söndag eller helgdag, 
midsommarafton, julafton eller nyårsafton räcker 
det att besvärshandlingen kommer in nästa vardag. 

Om klaganden är en part som företräder det all
männa, ska överklagandet alltid ha kommit in inom 
tre veckor från den dag beslut meddelades. 

För att ett överklagande ska kunna tas upp i kam
marrätten fordras att prövningstillstånd medde
las. Kammarrätten lämnar prövningstillstånd om 

1. det finns anledning att betvivla riktigheten 
av det slut som förvaltningsrätten har 
kommit till, 

2. det inte utan att sådant tillstånd meddelas 
går att bedöma riktigheten av det slut som 
förvaltningsrätten har kommit till, 

3. det är av vikt för ledning av rättstillämp
ningen att överklagandet prövas av högre 
rätt, eller 

4. det annars finns synnerliga skäl att pröva 
överklagandet. 

Om prövningstillstånd inte meddelas står förvalt
ningsrättens beslut fast. Det är därför viktigt att det 
klart och tydligt framgår av överklagandet till 
kammarrätten varför man anser att prövningstill
stånd bör meddelas. 

Skrivelsen med överklagande ska innehålla 

1. Klagandens person-/ organisationsnummer, 
postadress, e-postadress och telefonnummer 
till bostaden och mobiltelefon. Adress och te
lefonnummer till klagandens arbetsplats ska 
också anges samt eventuell annan adress där 
klaganden kan nås för delgivning. Om dessa 
uppgifter har lämnats tidigare i målet - och om 
de fortfarande är aktuella - behöver de inte 
uppges igen. Om klaganden anlitar ombud, ska 
ombudets namn, postadress, e-postadress, tele
fonnummer till arbetsplatsen och mobiltele
fonnummer anges. Om någon person- eller 
adressuppgift ändras, ska ändringen utan 
dröjsmål anmälas till kammarrätten. 

·2. den dom/beslut som överklagas med uppgift 
om förvaltningsrättens namn, målnummer 
samt dagen för beslutet, 

3. de skäl som klaganden anger till stöd för en 
begäran om prövningstillstånd, 

4. den ändring av förvaltningsrättens dom/beslut 
som klaganden vill få till stånd, 

5. de bevis som klaganden vill åberopa och vad 
han/hon vill styrka med varje särskilt bevis. 

Adressen till förvaltningsrätten framgår av do
men/beslutet. 

• www .domstol.se 
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Nya motions- och rekreationsområden; Gässlösa samt 
Kolbränningen/Hestra.  
  
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna. 
 
 

 
 
 
 
 
 
170307  Malin Carlsson 
Datum  Kommunalråd 
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2017-03-08  Morgan Hjalmarsson 
Datum  Kommunalråd 
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§ 28             2017/FF0027  81 
Fritids- och folkhälsoförvaltningen anlägger två nya motions- och 
rekreationsområden; Gässlösa samt Kolbränningen/Hestra 

  
I led med framtagen Spår- och lederutredning med tillhörande plan, tagen i Fritids- och 
Folkhälsonämnden samt Tekniska nämnden maj 2016, avser Fritids- och Folkhälsoförvaltningen 
att skapa ytterligare två motions- och rekreationsområden.  
 
Spår- och lederutredningen med tillhörande plan har fokuserat på ett nära friluftsliv - ”Friluftsliv 
för alla” och bygger dels på forskning om hur nära man bör ha till ett ordnat motions-, frilufts- 
och rekreationsområde. Utredningen har också lutat sig emot Borås stads välfärdsbokslut och en 
önskan om att uppmuntra till fysisk aktivitet i samhället.  
 
Utredningen visade på flera ”vita områden” inom Borås stad vad gäller förekomsten av ett ordnat 
tränings- och friluftsliv i form av motionsspår och vandringsleder, framför allt väster och söder 
om Borås. 
 
De närmsta åren (2017 och 2018) kommer förvaltningen att påbörja skapandet av Kolbränningens 
motions- och rekreationsområde samt Gässlösa motions- och rekreationsområde. Respektive 
område skall innehålla både elljusspår och vandringsleder och därutöver ytterligare 
aktivitetsanläggningar som till exempel hinderbana, utegym, pulkabacke, isbana med mera. Finns 
möjlighet ska också någon form av aktivitetsled anläggas, såsom moutainbike, cykel- eller ridled.  
 
En eller flera friluftsgårdar/föreningsgårdar finns inom varje område, dessa gårdar är också 
lämpliga som entréområden. 
 
Samtliga befintliga och nya motions- och rekreationsområden kommer att innehålla både 
kommunala och föreningsägda objekt. Fritids- och folkhälsoförvaltningen kommer att ansvara för 
de kommunala objekten och verksamheterna och dessa kan drivas i antingen kommunal regi eller 
genom föreningsdrift.  
 
 
Beslut 
Fritids- och folkhälsonämnden beslutar att anlägga två nya motions- och rekreationsområden: 
Gässlösa samt Kolbränningen/Hestra och översänder beslutet till Kommunstyrelsen. 

 
 

Vid protokollet  
 
 

 

Johanna Jönsson Tommy Jingfors 
Nämndsekreterare Förvaltningschef 

 
Justeras 2017-02-23  
 
   

 
 
                                                                Forts. 
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Forts. § 28 
 
 
Ida Legnemark (V) 

 
 
 
 
Annette Nordström (M) 

Ordförande  
 

Justeringen tillkännagiven på kommunens anslagstavla 2017-02-24. 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
Johanna Jönsson 
Nämndsekreterare 
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